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Omluveni: prof. Praško

 1.  Reakce na dopis HOP
  Výbor se na své schůzi zabýval dopisem HOP, který 

byl zaslán členům výboru. V diskuzi výbor mj. kon-
statoval, že koncem června 2023 se při převádění 
webových stránek na stránky nové nezkopíroval celý 
obsah webu, mj. i zápisy z jednání výboru PS, které 

psychiatrům. V doplňující diskuzi se pak výbor dále 
shodl na doporučení ke zrušení atestační práce a její-
mu nahrazení třetí zkušební otázkou.

 4. Pokračování diskuse ke změnám v systému psychi-
atrické péče 

  Výbor pokračoval v pravidelné diskuzi ke změnám 
v systému psychiatrické péče. Na květnové schůzi vý-
bor diskutoval projekt akutní a krizové péče a vyslovil 
některé připomínky, MZ však z kapacitních důvodů 
momentálně prioritizuje projekt ochranné léčby a pe-
dopsychiatrie. Pro pokračování projektu akutní a kri-
zové péče by bylo žádoucí propojit garanty výboru 
pro tuto oblast s Odborem evropských fondů a inves-
tičního rozvoje MZ.

Dále výbor rozhodl, že z důvodu nedostatečné ča-
sové kapacity pro diskuze ke všem proběhlým a probí-
hajícím změnám v psychiatrické péči vyčlení v průbě-
hu letních prázdnin min. čtyři online pracovní schůze 
k analýze výsledků dosavadního průběhu reformy péče, 
k jejímu pokračování a návrhům možných korekcí 
s ohledem na dosavadní průběh. V průběhu měsíce září 
pak proběhne min. půldenní prezenční schůze k této 
problematice, výsledkem by měl být písemný materiál, 
který by mohl sloužit mj. jako podklad pro komunikaci 
s MZ s ohledem na další potřeby oboru.

 5. Připomínkové řízení k vzdělávacímu programu 
„Psycholog ve zdravotnictví“ 

  Výbor v rámci připomínkového řízení k aktualiza-
ci programu „Psycholog ve zdravotnictví“ nejprve 
konstatoval, že celý program z důvodu nedostatečné 
kapacity a nadbytečných formalit omezuje vstup psy-
chologů do zdravotního systému. Diskutoval proto 
o jeho nezbytnosti z hlediska psychiatrické péče a do-
poručil zvážit vypuštění praktické části, která je jed-
ním z úzkých hrdel programu. Na základě dodateč-

ného vysvětlení autorů revize systému se však výbor 
per rollam shodl na podpoře vzdělávacího programu 
v plném rozsahu.

 6.  Zpráva volební komise Sekce ambulantní péče
  Výbor PS vzal na vědomí zprávu volební komise Sek-

ce ambulantní péče a podstoupil ji k řešení Revizní 
komisi ČLS JEP.

 7.  Úprava stanov a řádů
  Dr. Tuček představil výboru návrh nových stanov PS, 

k nimž proběhla další diskuze, z níž vyplynuly drob-
né návrhy úprav. Výbor následně rozhodne o způso-
bu zveřejnění jejich znění členům PS a procesu jejich 
schvalování.

 8.  Konference
  Výbor PS se shodl na mottu: „Psychiatrie jako poro-

zumění“ pro XV. Sjezd PS, místem konání bude Hotel 
Thermal v Karlových Varech, termín 5.–8. 6. 2024.

Soutěž „Cena výboru PS ČLS JEP“, tzv. Cestovní 
grant, se zruší pro nedostatek přihlášených soutěží-
cích, pokud se nepřihlásí nejméně dva další soutěžící 
do 17. 6. 2023.

 9.  Příští schůze výboru se bude konat 6. 9. 2023 od 12.00 
hod. prezenčně v zasedací místnosti PS, PK 1. LF UK 
a VFN.

 10. Vědecká schůze proběhne 6. 9. 2023 od 10 hod. 
ve Vondráčkově posluchárně, 1. LF UK a VFN Praha, 
předsedá doc. MUDr. Martin Anders, Ph.D.

1. část zajišťují pracovníci DPK FN Praha-Motol; 
2. část je věnována DP Sledování tělesného zdraví 
u pacientů se závažnými neorganickými duševními 
poruchami (psychózy, bipolární porucha, depresivní 
porucha) – prof. Masopust.

Zapsali Lenka Knesplová a Petr Šilhán.

Z jednání výboru Psychiatrické sPolečnosti čls jeP

dne 6. září 2023

byly všechny do té doby veřejně dostupné. Sekretariát 
postupně doplňuje chybějící pasáže a oceňuje upo-
zornění na případný chybějící obsah. 

Zástupci HOP dále s překvapením přijali informa-
ci o „průtočnosti CDZ“, která znamená, že většina pa-
cientů by měla projít péčí v CDZ po přechodné období 
a po zlepšení stavu by měli být z CDZ opět propuště-
ni. Výbor PS konstatuje, že zástupci HOP zřejmě nej-
sou dostatečně informováni, přestože po celou dobu 
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reformy psychiatrické péče byly informace průběžně 
sdělovány, kromě koncepčních materiálů především 
na řadě konferencí, kde je bylo možné průběžně čer-
pat. Tazatele výbor odkazuje na blížící se konference 
pořádané PS ČLS JEP, kde se tato problematika bude 
diskutovat a budou k ní podávány další doplňující 
informace. Nejbližší konference bude 37. konference 
sociální psychiatrie – https://www.ksp2023.cz/, násle-
dovat bude 20. česko-slovenská psychiatrická konfe-
rence v Brně – https://20cs-sjezd.psychiatrie.cz/.

Ve věci připravované úpravy stanov a volebního 
řádu dr. Tuček doplnil, že aktuálně probíhají jedná-
ní s právníkem ČLS JEP a finalizují se jejich návrhy, 
které by měly mj. odstranit nesoulad s nadřazenými 
stanovami ČLS JEP. Jakmile bude návrh hotov, bude 
zveřejněn za účelem umožnění diskuze, která proběh-
ne na schůzi společnosti na konferenci v Brně. Všich-
ni členové PS jsou k této diskuzi zváni. Odpověď HOP 
připraví prof. Praško, v jehož gesci je komunikace se 
sekcemi společnosti.

 2.  Stanovy a volební řády
  Dr. Tuček a paní Knesplová se 6. 9. zúčastnili jednání 

s právníkem ČLS JEP JUDr. Vackem, se kterým byl 
konzultován výborem předběžně odsouhlasený ná-
vrh nových stanov PS podle platných stanov ČLS JEP. 
Během září proběhnou ještě další jednání, na kterých 
budou upraveny další řády. Zástupci výboru budou 
usilovat, aby finální verze byla předložena členům 
na začátku října. Ve stanovách byly diskutovány dva 
zásadní body, a to profesní členství a volba budoucí-
ho předsedy, které musejí rovněž korespondovat se 
stanovami ČLS JEP. Řádnými členy PS a jejich sekcí 
budou vyjmenované zdravotnické profese, profesní-
mi členy budou všichni ostatní zdravotníci a nezdra-
votníci, kteří budou mít snížený poplatek, budou se 
moci sdružovat, volit a být voleni v profesních sek-
cích. Výbor jednohlasně souhlasil s tím, že od začátku 
platnosti stanov budou všichni členové nevyjmeno-
vaných profesí převedeni na členy profesní. Druhým 
zásadním bodem je volba budoucího předsedy, kte-
rého PS de facto volí na delší období, než jsou 4 roky, 
což je dle stanov ČLS JEP nejdéle přípustné období 
zvolení. Po obšírné diskuzi se výbor PS jednohlas-
ně shodl, že navzdory zřejmé organizační účelnosti 
stávajícího volebního systému PS v návrhu nových 
stanov nebude volba budoucího předsedy, ale pouze 
předsedy, přičemž se zruší funkce budoucího a minu-
lého předsedy, a to po dokončení stávajících mandátů 
vzešlých z předchozích řádných voleb do výboru PS. 
Dále se výbor shodl, že volba předsedy bude nadále 
probíhat na zvláštním hlasovacím lístku a ve stejném 
termínu jako volba 10 členů výboru PS a 3 členů re-
vizní komise. Funkční období pro předsedu PS, členy 
výboru a členy revizní komise zůstane 3 roky. Člen PS 
může kandidovat a být volen na funkci předsedy PS, 
člena výboru PS i člena revizní komise PS současně, 
v případě, že bude zvolen do více funkcí, musí určit 
jedinou funkci, již bude vykonávat, na takto uvolně-
né pozice se dále posouvají kandidáti, kteří se umís-
tili v pořadí pod ním. Výbor dále navrhuje, aby jed-

na osoba mohla být zvolena do funkce předsedy PS 
nejvýše 2 funkční období v řadě. Jedna osoba může 
být na funkci předsedy zvolena opakovaně, ale vždy 
s přestávkou minimálně jednoho volebního období 
po ukončení mandátu. Nově zvolený výbor si násled-
ně zvolí ze svého středu místopředsedu a obsazení 
ostatních funkcí.

 3.  Frekvence a náplň vědeckých schůzí PS
  Výbor se na minulých jednáních předběžně shodl 

na tom, že by přednášky měly být dostupné online 
a spojené s 10 testovými otázkami tak, aby bylo mož-
né za zhlédnutí a odpovědi získat kredity celoživotní-
ho vzdělávání. Po opětovné diskuzi výbor doporučil, 
aby před definitivním rozhodnutím byli formou do-
tazníku osloveni členové společnosti a měli možnost 
se na úpravě vědeckých schůzí podílet.

 4.  Stanovisko k legalizaci konopí
  Členové výboru PS odsouhlasili znění Stanoviska 

ke zvažované legalizaci nelékařského používání ko-
nopí v České republice upozorňujícího na zdravotní 
rizika užívání konopí v oblasti duševního zdraví.

 5.  Telemedicína pro doporučené postupy
  Národní telemedicínské centrum zaznamenalo, že 

byl vydán doporučený postup Telemedicína v dětské 
a dorostové psychiatrii. Prof. Mohr na přímý dotaz 
Centra odpověděl, že v současné době nemá PS při-
praven postup pro dospělé, ale plánuje jej vypracovat. 
Dr. Papežová požádá při přípravě o spolupráci kolegy 
ze Sekce ambulantní péče.

 6.  Připomínky k návrhům zákonů
  Dr. Papežová poděkovala prof. Horáčkovi za finali-

zaci textu, který se týkal zneužití psychického stavu 
jednotlivce při trestném činu znásilnění, jehož rede-
finice se nyní připravuje. Dokument byl po per rol-
lam schválení členy výboru odeslán. Dr. Rektor žádal 
o uplatnění připomínky k návrhu zákona o zdravot-
ních službách, a sice definování ošetřovatelské péče 
pro sestry v CDZ, což dr. Papežová zaslala, avšak dle 
vyrozumění nebude toto do zákona zahrnuto a bude 
dořešeno formou vyhlášky. Připomínky k zákonu 
o zdravotnických prostředcích dr. Papežová nepo-
dala. Dr. Tuček a dr. Vaněk připomínku připraví 
a dr. Papežová ji zašle na MZ. Zdravotní výkony, kte-
ré by měly být zařazeny do seznamu v roce 2025, mu-
sely být poslány do 31. 8. 2023. Dr. Papežová poslala 
návrh výkonu ošetřovací den k ochrannému léčení 
a rozšíření registračních listů CDZ SMI o CDZ pro 
další cílové skupiny. Pojišťovny mají vše vedené pod 
stejnými kódy, ale upravuje se registrační list. Překlo-
pení z číselníku zdr. pojištoven do Seznamu zdr. vý-
konů by mělo být v roce 2025.

 7.  Otevřené výzvy OPZ+
  Na MZ se připravují systémové dotační projekty, 

na jejichž finalizaci spolupracuje PS – akutní péče 
(garanty PS jsou dr. Tuček, dr. Šilhán a prof. Kašpá-
rek), krizová péče (garantem PS je dr. Pěč), ochranné 
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léčby (garanty PS jsou dr. Páv a dr. Papežová) a pro-
jekt pedopsychiatrie. Dále se připravují otevřené vý-
zvy pro přímou podporu aktivit/služeb v oboru psy-
chiatrie, které jsou žádoucí v síti a měly by se dále 
rozvíjet (např. vzdělávání). Vytváří se skupina, která 
bude zjišťovat potřeby psychiatrie a následně dodá 
MZ podklady, podle nichž MZ připraví jednotlivé 
výzvy. Do otevřené výzvy se může přihlásit širší port-
folio žadatelů. PS byla požádána o nominaci zástupců 
do týmu, který by se podílel na znění výzev připravo-
vaných v OPZ+ a IROP, rozvoji komunitních služeb 
a transformaci PN. Za dětskou a dorostovou psychi-
atrii výbor nominuje dr. Uhlíkovou, pro ostatní od-
souhlasil dr. Holanovou a dr. Rektora.

 8.  Elektronizace zdravotnictví
  Prof. Kašpárek informoval, že v rámci plánu na elek-

tronizaci zdravotnictví žádá MZ výbor o vypracování 
návrhu standardizace psychiatrických zpráv, které by 
bylo možno sdílet datovou cestou. Prof. Mohr se návr-
hu ujme, ostatní členové výboru mu zašlou podklady.

 9. Diskriminace duševně nemocných při komerčním 
pojištění proti finanční tísni v případě pracovní ne-
schopnosti

  Výbor PS se rozhodl podpořit medializaci problému 
s diskriminací duševně nemocných při snaze o sjed-
nání různých druhů pojištění, neboť jsou pro jejich 
zdravotní stav uplatňována jiná kritéria než v případě 
tělesných onemocnění.

10.  Noví členové PS:
  MUDr. Michal Chňupa; MUDr. Barbora Košudo-

vá; MUDr. Martin Pruner; MUDr. Lukáš Maška; 
MUDr. Nikola Bártková; MUDr. Zdenka Šálková; 
MUDr. Jana Drahozalová; MUDr. Klára Zahradníko-
vá; MUDr. Michaela Široká; MUDr. Kateřina Zástě-
rová; MUDr. Agnesa Laubertová.

 11.  Různé
  Výbor PS se dohodl, že pro lepší informovanost svých 

členů bude na webu společnosti zveřejňovat informa-
ce o výpadcích psychofarmak.

 12.  Vědecká schůze se bude konat 4. 10. 2023 od 10 
hod – Vondráčkova posluchárna, 1. LF UK a VFN, 
Praha 2, předsedá prof. MUDr. Tomáš Kašpárek, 
Ph.D., program 1. části zajišťují pracovníci Psychiat-
rické kliniky FN Brno, program 2. části – DP Schi-
zofrenie u dětí a dospívajících – zajišťuje prof. Paclt.

Zapsali Lenka Knesplová a Petr Šilhán.

Poliklinika IPP s.r.o. 
přijme do svého týmu psychiatra/ičku na plný úvazek, případně dle domluvy. 

Nabízíme velmi motivační finanční ohodnocení  
skládající se z fixního platu a nezastropované výkonové složky, provázanost na neurologii  

a další odbornosti, řadu firemních benefitů, příspěvky na vzdělávání,  
náborový příspěvek 100 000 dle výše úvazku. 

Možnost individuálního nastavení ordinačních hodin a profesionální prostředí s rodinnou atmosférou.

Kontakt: Mgr. Adéla Vobořilová,  HR ředitelka, voborilova@poliklinikaipp.cz

Vážené kolegyně, vážení kolegové,

s potěšením Vám oznamujeme, že ve dnech 18.–20. dubna 2024 se v Psychiatrické nemocnici Jihlava 
bude konat tradiční sympozium biologické psychiatrie. Bude zaměřeno na biologické markery a psy-
chofarmakoterapii duševních poruch. Přednesena budou pouze vyžádaná sdělení. Přihlášku Vám zašleme 
obratem na vyžádání na adrese hosak@lfhk.cuni.cz

Na Vaši účast se těší
Výbor Společnosti pro biologickou psychiatrii
Výbor Sekce biologické psychiatrie PS ČLS JEP


